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Voorzitter, 
 
Via deze weg wil de VVD Midden-Delfland het college en haar ambtenaren bedanken voor de door 
hen geleverde inzet. Wij zijn blij met de presentatie van een meerjarig sluitende begroting.  
Voor het komend jaar is er gelukkig sprake van een scenario waarbij er geen financiële tekorten zijn. 
Er is zelfs beperkte ruimte voor nieuw en/of intensivering van beleid. 
Toch moeten we wat de VVD betreft behoedzaam blijven. Het geld klotst nog zeker niet tegen de 
plinten op.  
Temeer daar we leven in roerige tijden: Er is een vreselijke oorlog aan de gang op slechts een paar 
honderd kilometer bij ons vandaan, de energieprijzen die onverminderd hoog blijven, de 
loonontwikkelingen die fors zullen zijn en een inflatie die niet te stoppen lijkt. 
Laten we ons als raad daarom niet rijk rekenen, maar behoudend blijven zodat we tegenvallers, en 
die gaan komen, goed kunnen opvangen.  
 
Veiligheid 
Het politiekorps Haaglanden staat flink onder druk door de grote hoeveelheid taken die zij 
toebedeeld heeft gekregen van de rijksoverheid. Dit maakt initiatieven als Buurtpreventie extra 
waardevol. Wij zijn dan ook trots dat inwoners op vrijwillige basis bijdrage aan de veiligheid van onze 
gemeente. De VVD wil dan ook niet dat er wordt bezuinigd op Buurtpreventie. Zij zijn de ogen en 
oren van onze wijkagenten.  
Ook op de vrijwilligers bij de brandweer kunnen we als gemeente meer dan trots zijn. Zij laten als het 
moet alles vallen om zo spoedig mogelijk vanuit de kazerne te vertrekken om mens en dier in nood te 
helpen.  
Mooie voorbeelden van maatschappelijke betrokkenheid van onze inwoners en gemeente. 
 
Wonen 
In de troonrede lazen wij: “De situatie op de woningmarkt is nijpend. Een goed en betaalbaar koop- 
of huurhuis is voor steeds meer mensen onbereikbaar, vooral voor starters en jongeren. Daar mogen 
we ons niet bij neerleggen. Iedereen heeft recht op een eigen thuis in een veilige, bereikbare en 
aantrekkelijke wijk en daar ligt een kerntaak voor de overheid.”  
Hier sluit de VVD zich volledig bij aan. Het is een landelijk probleem wat uiteindelijk op gemeentelijk 
niveau moet worden opgelost.  
Huizen bouwen lukt alleen als bestemmingplannen tot wasdom komen. Hier willen wij dan ook 
maximaal op inzetten. Om dit te laten gebeuren heeft de gemeente in de ogen van de VVD allereerst 
voldoende personeel nodig. De gemeente zal dan ook moeten investeren in medewerkers die dit 
mogelijk kunnen maken.  
Tijdens de afgelopen verkiezingen is gebleken dat bij alle politieke partijen dezelfde brede wens leeft 
om woningen te realiseren. De raad moet zich dus net als ons realiseren dat hier capaciteit voor 
nodig is. Dat is wat ons betreft een open deur intrappen. 
 
Werken /  Economische zaken 
Gelukkig begrijpt het college dat voor de brede welvaart een gezond bedrijfsleven essentieel is. De 
VVD ondersteund dan ook de actiepunten waar in 2023 aan gaat worden gewerkt. 
Het kleinbedrijf is in Midden-Delfland belangrijk, niet alleen als bron voor werk, maar ook omdat  
er lokale binding is met bewoners, wat het verenigingsleven en de vitaliteit in de dorpen ten  
goede komt. 
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Welzijn 
De veelheid van taken waar de gemeente voor inwoners het eerste aanspreekpunt is maakt het 
nodig dat er op allerlei gebieden expertise in huis moet zijn.  
Iets wat in de huidige arbeidsmarkt een stevige uitdaging is. Onze koning sprak in de troonrede: “Niet 
alles kan en hoeft tegelijk, ook niet in het hier-en-nu.”  De dagelijkse praktijk is toch weerbarstiger.  
Denk aan termijnen waar de gemeente aan gehouden is of acute zorgvragen.  
 
Bijdragen aan de brede welvaart van onze inwoners wordt er door de huidige geopolitieke 
omstandigheden niet gemakkelijker op.  
Door de vele hulp die er geboden wordt, soms wel tot  130% van de bijstandsnorm, wordt het 
ontsnappen aan de armoedeval steeds lastiger. Als meer werken niet loont in de huidige 
arbeidsmarkt vraagt dit misschien om een systeemherziening.  
Echter beseft de VVD ook wel dat de invloed van de gemeente hierop slechts beperkt is. Toch zou het 
verstandig zijn om na te denken over manieren waarop werken aantrekkelijker blijft en te sterke 
nivellering wordt tegen gegaan. De samenleving heeft alle handjes nodig. 
Ondanks de krappe arbeidsmarkt is het bijstandsbestand het afgelopen jaar gestegen. Deze stijging 
heeft o.a. te maken met de instroom van statushouders en een toename in het aantal verhuizingen 
vanuit de regio. Ook blijkt er sprake van een verzwaring in de problematiek bij de 
uitkeringsgerechtigden, waardoor uitstroom naar werk een langere adem vergt.  
Dit zijn allemaal zaken om op te anticiperen en daarbij over beleidsvelden heen te kijken (bijv mbt 
woningbouw en asielbeleid). 
 
(Jeugd)zorg 
Jeugdzorg in balans? Er is meer “controle” over de uitgaven voor jeugdzorg. Niet omdat de kosten 
omlaag zijn gegaan, maar door het budget nog verder te verhogen.  
Het rijk geeft komende jaar enige verlichting door hun bijdrage wat te verhogen  
Zoals een ieder wel bekend ziet de VVD het liefst dat er wordt gewerkt aan kostenbeheersing en liefst 
zelfs reductie. Dit vraag allereest om gedegen cijfers en een duidelijke informatievoorziening, maar 
daarover later meer. 
Daarnaast vraagt dit echter ook om een gedegen debat over welke preventieve jeugdzorg we in 
Midden-Delfland wel of niet willen verlenen (need to have versus nice to have). Wat is een taak van 
de opvoeder en wat hoort er bij de overheid?  
Een zorgverzekeraar biedt ook niet onbeperkt dekking voor bijvoorbeeld alle fysiotherapie. Ook al 
heeft de H10 een contract geregeld, we kunnen als gemeente prima aangeven dat we met bepaalde 
aanbieders geen zaken willen doen. Dit kan ook gelden voor bepaalde typen zorg. Mocht de zorg 
desondanks wel gewenst worden door een gebruiker dan kan men daar zelf voor betalen. Bij de 
ziektekostenverzekering is dit heel gebruikelijk.   
Zoals reeds gezegd komt een goed debat over wat wel en wat niet in Midden-Delfland helaas maar 
niet van de grond.  
 
Aan de informatievoorziening, waaronder het zogenaamde dashboard, richting raad wordt voor zover 
de VVD is geïnformeerd nog altijd hard gewerkt. De VVD vindt het erg jammer dat deze voorziening op 
zich laat wachten. Op informatie gebaseerde keuzes zijn hierdoor lastig zo niet onmogelijk. .  Afgelopen 
jaar hebben we hier veel technische vragen gesteld over wat we doen, hier nogmaals en woord van 
dank voor de beantwoording. 
Zonder goede informatie is sturing simpelweg niet mogelijk. Wij verwachten dan ook dat deze 
informatievoorziening de komende jaren aangepakt wordt, zodat het debat gevoerd kan worden op 
basis van feiten en dat wij als raad echt in staat worden gesteld goed te evalueren wat de door ons 
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voorgestelde veranderingen daadwerkelijk hebben opgeleverd. De VVD is een partij die rationele 
beslissingen maakt op basis van onderzoek, feiten en cijfers. Wij blijven ons dan ook inzetten voor 
betere sturingsinformatie en meer controle.  
Het in 2019 ingezette traject dat moet leiden tot kostenbeheersing leidt ook nog niet tot zichtbare 
financiële resultaten. Tenminste dat is niet de indruk die de VVD heeft bij dit taakveld 
 
Beheer, Verkeer, Milieu 
Planmatig onderhoud plegen aan onze gemeente: De VVD is daar groot voorstander van. Er komt een 
flink aantal nieuwe onderhoudsplannen bij komend jaar. Wij worden hierover graag geïnformeerd, 
wij vinden het passend dat de plannen door de raad worden vastgesteld.  
De VVD is voorstander om de achterstanden op het onderhoud van onze wegen, fietspaden en 
bruggen in te lopen. Hoewel door structureel beleid een achterstand is ontstaan kunnen we nu 
misschien met een incidentele uitgave een inhaalslag maken. De VVD is erg voor het doen van 
dergelijke incidentele uitgaven, die op termijn leiden tot structurele verbeteringen.  
Door goed bestuurlijk overleg wordt de N468 de komende jaren opgeknapt en opgewaardeerd, zodat 
de ondernemers aan deze weg niet worden “uitgerookt” en dat verheugd ons. Zij houden immers 
Midden-Delfland open en groen via hun alledaagse bedrijfsvoering.  
Het Bijzonder Provinciaal Landschap wordt op deze manier ook via de Provincie Zuid-Holland 
behouden en versterkt. 
 
Fractie VVD Midden-Delfland 
oktober 2022 


